
Protokół z XLVI 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada 

odbytej dnia 21 maja 2018 roku 

w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie – Osadzie  

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy  

Pani Teresy Świątkowskiej 

 

 Obrady rozpoczęto o godzinie 15 - stej minut trzydzieści, a zakończono o godzinie  

17 – stej minut dziesięć. Stan radnych 15 – tu, obecnych na sesji 14 – stu radnych  

wg załączonej listy obecności. Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Pan Sebastian Cichocki, 

Radca Prawny Pan  Mirosław Antoszewski, Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, Kierownik 

Gminnego Pomocy Społecznej w Iłowie – Osadzie  Pan Piotr Wilgowicz, Kierownik Referatu 

Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Barbara Berg, inspektor ds. geodezji 

 i gospodarki gruntami Pan Marek Krajewski, inspektor ds. pozyskiwania środków  

z funduszy UE i krajowych i BHP Pan Mariusz Grabiński, Pełnomocnik ds. realizacji programu 

 i profilaktyki  rozwiązywania problemów alkoholowych Pani Joanna Bartkowska. 

 Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo – Osada Pani Teresa Świątkowska, 

która powitała radnych oraz zaproszonych gości. Przewodnicząca stwierdziła quorum władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych na sesji 14 –tu radnych). 

Ad. pkt. 1 i 2. 

Głos zabrał Radca Prawny Pan Mirosław Antoszewski, który powiedział, że dzisiejsza sesja jest 

sesją nadzwyczajną i z tego co mu wiadomo,  Rada Gminy obradowała w podobnym trybie. 

Zgodnie z zapisami ustawy Pani Przewodnicząca ma obowiązek zwołać taką sesję  

w ciągu siedmiu dni od dnia  złożenia wniosku przez Pana Wójta i tutaj ten termin jest 

zachowany, natomiast chcę zwrócić uwagę, że patrząc literalnie nie jest zachowany termin 

przewidziany w statucie, a mianowicie w paragrafie 27 ust. 4, czyli ten termin najpóźniej pięciu 

dni, przy czym orzecznictwo sądów nie jest jednolite w tym zakresie i spotkałem się 

 z orzeczeniami, które wskazywały, że niezależnie  od tego, że ma być zachowany termin 

siedmiu dni z ustawy, to ma być zachowany termin statutowy. W związku z tym na początku 

sesji, bo to jest ważne, żeby to zrobić w tej chwili, informuję Państwa, że zgodnie z paragrafem 

27 ust. 6 Statutu Gminy Iłowo – Osada w razie niedotrzymania terminów o których mowa w ust. 

4 i 5, czyli tego terminu 5 dniowego, co ma miejsce tutaj, Rada Gminy może podjąć uchwałę o 

odroczeniu sesji i wyznaczyć nowy termin jej odbycia. Wniosek o odroczenie sesji może być 

zgłoszony przez radnego tylko na początku obrad przed głosowaniem nad ewentualnym 

wnioskiem o zmianę porządku obrad. W związku z tym informuję, że jeżeli ktoś z Państwa 

uznaje, że termin jest zbyt krótki i nie miał możliwości zapoznania się z materiałami może 



zgłosić ten wniosek teraz, a Rada zdecyduje wówczas, czy wniosek uwzględni i będziemy 

procedować od razu, czy też za dwa, trzy dni. 

 Następnie Przewodnicząca zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy ktoś z Państwa zgłasza 

wniosek o odroczenie sesji? Nikt z radnych nie wystąpił z ww. wnioskiem. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

,,Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 – tu radnych,  porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

Porządek został przyjęty w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLV  Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXII/184/17 z dnia  13 lutego 2017 r.           w 

sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Iłowo – Osada oraz 

udzielania bonifikat. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny  

w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień  

od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo – Osada. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XX/154/09 Rady Gminy Iłowo – Osada  

z dnia 23 marca 2009 roku w sprawie: ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw,  

a także wysokość, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

podziału funduszy nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Iłowo – Osada. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia w roku 2018 Powiatowi Działdowskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania Powiatu Działdowskiego  

pn: ,,Przebudowa chodnika w miejscowości Brodowo w ciągu drogi powiatowej  

nr 1304N”. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2018  rok. 



9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok w Gminie Iłowo – Osada. 

 10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za  rok 2017  

w   Gminie Iłowo – Osada. 

11. Sprawozdanie  za 2017 rok z realizacji zadań wynikających z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

12. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie – Osadzie  

za 2017 rok i ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2017 rok. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

Ad. pkt. 3.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z XLV Sesji Rady Gminy. 

Protokół został sporządzony w terminie i był do wglądu u pracownika obsługującego radę. Uwag 

do protokołu nie zgłoszono.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem protokołu  

z XLV Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada? ,, Za” przyjęciem głosowało 14 – tu radnych Protokół 

został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. pkt. 4. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXII/184/17 

 z dnia  13 lutego 2017 r.  w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Iłowo – Osada oraz udzielania bonifikat. 

Głos zabrał inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski, który 

powiedział, że w przedmiotowej uchwale w związku z wygaśnięciem dotychczasowej 

bonifikaty, która obowiązywała do 31 marca 2018 roku w §3 ww. uchwały wprowadza się 

podwyższenie bonifikaty w ust. 1 pkt. 1  z 95 % na 97%, gdy nabywca dokonuje zapłaty 

należności jednorazowo, natomiast w ust. 1 pkt. 2 wprowadza się podwyższenie bonifikaty z 

90% na 92%, gdy nabywca dokonuje zapłaty należności w ratach oraz  skreśla się zapisy  

ust. 3 (dotyczące terminów składania wniosku i podpisania umowy sprzedaży) pozostałe punkty 

pozostają bez zamian. Mając na uwadze zgłoszone potrzeby i zainteresowanie najemców 

nabyciem od gminy mieszkań na preferencyjnych warunkach finansowych przyjęcie 

przedmiotowej uchwały jest konieczne i zasadne. 

Następnie głos zabrał Radca Prawny Pan Mirosław Antoszewski, który wyjaśnił, że skreśla się 

zapis ust. 3, czyli skreśla się zapis, który do tej pory obowiązywał o podwyższeniu bonifikaty do 

97% i 92 % w przypadku, gdy nabywca złoży wniosek o nabycie lokalu do dnia 31 grudnia 2017 

roku,  a zawarcie umowy nastąpi do dnia 31 marca 2018 roku. 

Następnie Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania?  



Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. ,, Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 - stu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczona Nr XLVI/276/18. 

Ad. pkt. 5. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: określenia zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 

poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnień od obowiązku 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo – Osada. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Barbara 

Berg, która wyjaśniła, iż w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych przyjęto ujednolicenie 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, tzw. pensum, nauczycieli: pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem 

kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów 

w podejmowaniu decyzji edukacyjnych i zawodowych oraz nauczycieli posiadających 

kwalifikacje z zakresu pedagogiki specjalnej zatrudnianych dodatkowo w celu 

współorganizowania kształcenia integracyjnego oraz współorganizowania kształcenia uczniów 

niepełnosprawnych, niedostosowanych społecznie oraz zagrożonych niedostosowaniem 

społecznym. Obecnie, na podstawie art. 42 ust. 7 pkt. 3  ustawy – Karta Nauczyciela, organ 

prowadzący szkołę lub placówkę określa tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć tych 

nauczycieli. Kształtuje się on w różnych gminach od 18 do ponad 30 godzin. Rodziło  to, 

poczucie niesprawiedliwości i liczne postulaty ujednolicenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć. MEN zaproponowało od 1 września 2018 r. określenie tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczyciela pedagoga, logopedy, psychologa i 

doradcy zawodowego, a także terapeuty pedagogicznego, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych 

w poradni psychologiczno-pedagogicznej, w wymiarze 22 godzin (odniesienie do średniej liczby 

godzin tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć ww. nauczycieli wg danych SIO, 

stan na 30.09.2016r.). Obecnie do kompetencji organu prowadzącego należy także określanie 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin. Z uwagi na zgłaszaną potrzebę ujednolicenia rozwiązań przyjmowanych 

 w uchwałach jednostek samorządu terytorialnego, MEN wskazało od 01. 09.2018 r. w ustawie 

sposób wyliczenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć tych nauczycieli jako ilorazu 

łącznej liczby realizowanych godzin i sumy części etatów realizowanych w ramach 

poszczególnych tygodniowych wymiarów godzin zajęć. Jednocześnie określono, aby wynikowy 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć zaokrąglać do pełnych godzin, pomijając czas 

zajęć do 0,5 godziny i zaokrąglając do pełnej godziny czas zajęć wynoszący co najmniej 0,5 



godziny. Godziny ponad wyliczony wymiar  stanowić będą  godziny ponadwymiarowe.  

Z powyższych względów podjęcie uchwały przez Radę Gminy jest zasadne.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem chwały.,, Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XLVI/277/18. 

Ad. pkt. 6. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały  Nr XX/154/09  Rady 

 Gminy Iłowo – Osada z dnia 23 marca 2009 roku w sprawie: ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość, 

szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

podziału funduszy nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Iłowo – Osada. 

Głos zabrała Pani Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu Pani 

Barbara Berg, która wyjaśniła, 23 marca 2009 Rada Gminy Iłowo-Osada  podjęła Uchwałę  

Nr XX/154/09 w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 

 i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw a także wysokość, szczegółowe zasady 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz podziału funduszu nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Iłowo-Osada (Dziennik Urzędowy Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

Nr 65, poz.1048 ). Z dniem 01.01.2018 r. uległ likwidacji nauczycielski dodatek mieszkaniowy. 

Likwidacja jest efektem zmian wprowadzonych w Karcie Nauczyciela przepisami ustawy  

o finansowaniu zadań oświatowych. Zaistniała zmiana wymaga modyfikacji zapisów regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 

 i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw,  

a także wysokość, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 

oraz podziału funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Iłowo-Osada wynagradzania 

nauczycieli w części określającej wysokość dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych zasad 

jego przyznawania i wypłacania, z uwagi na brak podstawy prawnej od 1 stycznia 2018 r. w tym 

zakresie. W związku z tym  uchyla się rozdział V „Wysokość oraz szczegółowe zasady 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego”. Ponadto projekt uchwały ustala 

wysokość dodatku za warunki pracy - za prowadzenie zajęć dydaktycznych  

i wychowawczych w specjalnych przedszkolach (oddziałach), szkołach (oddziałach) specjalnych 

oraz prowadzenie indywidualnego nauczania dziecka zakwalifikowanego do kształcenia 



specjalnego. W Rozdziale II w § 7 ust. 2  (ww. regulaminu)  dodaje się pkt. 4  

w brzmieniu:„ 4) za prowadzenie zajęć dydaktycznych i wychowawczych w specjalnych 

przedszkolach (oddziałach), szkołach (oddziałach) specjalnych oraz prowadzenie 

indywidualnego nauczania dziecka zakwalifikowanego do kształcenia specjalnego – 15 % 

otrzymywanego wynagrodzenia zasadniczego”. Potrzeba wprowadzenia zmian w dotychczas 

obowiązujących przepisach oraz wprowadzenia regulacji wynika z konieczności ich 

dostosowania do warunków organizacji pracy szkół i placówek oświatowych. Zmiany zostały 

uzgodnione ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Z powyższych względów 

podjęcie uchwały przez Radę Gminy jest zasadne. Zgodnie z art. 91 d ustawy - Karta 

Nauczyciela zadania i kompetencje organu prowadzącego określone m.in. w art. 30 ust.6 

wykonuje Rada Gminy.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem chwały. ,, Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XLVI/278/18. 

Ad. pkt. 7. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: udzielenia w roku 2018 Powiatowi 

Działdowskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania Powiatu  

Działdowskiego pn: ,,Przebudowa chodnika w miejscowości Brodowo w ciągu drogi powiatowej 

 nr 1304N”. 

Głos zabrał Wójt Sebastian Cichocki, który powiedział, że w tym punkcie będziemy rozpatrywać 

uchwałę związaną z pomocą finansową dla Powiatu Działdowskiego. Powstały oszczędności 

wynikające z dwóch inwestycji, które prowadzimy wspólnie z Powiatem 

Działdowskim, a mianowicie z przebudowy drogi w kierunku Janowa i z przebudowy drogi w 

miejscowości Sochy, jest to kwota ok. 86000 zł. Postanowiłem wystąpić do zarządu  powiatu, 

żeby w ramach tych oszczędności zrealizować inwestycje w roku bieżącym, dlatego 

zawnioskowaliśmy o przebudowę chodnika w miejscowości Wierzbowo, natomiast Powiat 

warunkowo wyraził zgodę na dofinansowanie tejże przebudowy pod warunkiem wskazania 

analogicznej inwestycji na drodze powiatowej. W toku negocjacji z Panem Starostą i Zarządem 

uzgodniliśmy, że Powiat udzieli pomocy finansowej Gminie w kwocie ok. 43000 zł na remont 

chodnika w miejscowości Wierzbowo, natomiast Gmina udzieli analogicznej pomocy 

finansowej dla Powiatu Działdowskiego na przebudowę chodnika w miejscowości Brodowo, 

 a pozostałą brakującą kwotę, czyli ok. 80.000 zł wyasygnuje z własnego  budżetu Powiat 

Działdowski. Reasumując za 86000 zł z budżetu będziemy mieli inwestycje]ę na terenie naszej 

gminy w kwocie ok. 200.000 zł.  W związku z powyższym wracam się do Wysokiej Rady o 

przyjecie ww. uchwały. 

Następnie głos zabrał Radca Prawny Pan Mirosław Antoszewski, który uzupełniając wypowiedź 

Pana Wójta powiedział, że nie ulega wątpliwości, iż zadanie przebudowy chodnika  

w miejscowości Brodowo w ciągu drogi powiatowej, jest zadaniem własnym powiatu, więc jak 



najbardziej istnieje formalna możliwość udzielania pomocy finansowej,  

a jednocześnie gmina jest w posiadaniu  korespondencji wskazującej na to, że powiat o taką 

pomoc się ubiegał. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem chwały. ,, Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XLVI/279/18. 

Ad. pkt. 8.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy na 2018 rok. 

 Głos zabrała Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, która poinformowała, że zmian dokonano 

zarówno  po stronie dochodów, jak i wydatków w dziale 600  Transport i łączność zwiększenia 

dochodów dokonano z tytułu dotacji jako pomoc finansowa z Powiatu Działdowskiego na 

„Przebudowę chodnika w m. Wierzbowo w ciągu drogi gminnej”  

w kwocie 42.500,00 zł. W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

przeniesiono środki z tytułu pomocy finansowej z Powiatu Działdowskiego na zakup motopomp 

dla OSP z zadań inwestycyjnych na zadania bieżące, w dziale 801 Oświata i wychowanie -

 zwiększono dochody z tytułu darowizny dla ZS w Narzymiu na realizację programu „Bank 

Dziecięcych Uśmiechów” w kwocie 4.000,00 zł, w dziale 852 Pomoc społeczna zmniejszono 

dochody z tytułu dotacji na prowadzenie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi – Decyzja Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 104/2018, w dziale 855 

Rodzina - zwiększono plan dochodów z tytułu dotacji na wydawanie Kart Dużej Rodziny – 1,00 

zł - Decyzja Wojewody Warmińsko- Mazurskiego Nr 100/2018. W  wydatkach w dziale 010 

Rolnictwo i łowiectwo -  zmieniono plan wydatków z tytułu różnych opłat i składek – 7.000,00 

zł,  w dziale 600 - Transport i łączność - zmiany planu wydatków dotyczą wprowadzenia 

nowego zadania inwestycyjnego pn.„ Przebudowa chodnika w m. Wierzbowo w ciągu drogi 

gminnej” 86.000,00 zł, zwiększono środki na zadanie inwestycyjne pn. „Remont drogi w Iłowie-

Osadzie ul. Kościelna” o kwotę 35.000,00 zł, zmniejszono dotację na pomoc finansową 

udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego (oszczędności po przetargach) 

43.000,00 zł, zwiększono środki na zakup usług pozostałych – 6.500,00 zł. W dziale 750 

Administracja publiczna - zmniejszono wydatki na wynagrodzenia osobowe pracowników oraz 

przeniesiono wydatki majątkowe na wydatki bieżące (zakup centrali telefonicznej, zakup 

kserokopiarki oraz zakup witacza). W dziale  754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa -  przeniesiono wydatki majątkowe na wydatki bieżące (zakup motopomp dla 

OSP, zakup postumentu św. Floriana oraz zakup mobilnego pojemnika do wody pitnej), w 

dziale 801 Oświata i wychowanie - zmniejszono wydatki z tytułu dodatkowych wynagrodzeń 

rocznych, przeniesiono wydatki majątkowe na wydatki bieżące (zakup kserokopiarki), 

przeniesiono wydatki zaplanowane w rozdziale 80150 do działu 80152 dotyczące realizacji 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i 

młodzieży w gimnazjach na kwotę 322.790,00 zł, zwiększono wydatki w Zespole Szkół Nr 2 w 

Narzymiu na realizację programu „Bank Dziecięcych Uśmiechów” 4.000,00 zł. W dziale 851 



Ochrona zdrowia oraz w dziale 852 Pomoc społeczna - dokonano zmian w planie wydatków 

(przeniesienia) zgodnie z pismem Kierownika GOPS oraz zmniejszono dotację na prowadzenie 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Iłowie - Osadzie – Decyzja Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego Nr FK 104/2018. W dziale 855 Rodzina - zwiększono plan wydatków z tytułu 

dotacji na wydawanie Kart Dużej Rodziny – 1,00 zł - Decyzja Wojewody Warmińsko - 

Mazurskiego Nr 100/2018. W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 

zmieniono plan wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych (usuwanie azbestu z terenu gminy 

Iłowo-Osada).  W tym roku było za mało chętnych na usuwanie azbestu, dlatego nie dostaliśmy 

dofinansowania z Funduszu Ochrony Środowiska na azbest, a w związku z tym, że gmina nie 

może w 100% sama finansować usuwania azbestu, może jedynie dofinansowywać, a nie 

finansować, dlatego to zadanie w tym roku nie będzie realizowane. Dokonano również 

przeniesień wydatków majątkowych na wydatki bieżące (ogrodzenia placów i stawu, 

doposażenia placów zabaw oraz dokumentacje projektowe placów zabaw). W dziale 921 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększono dotację dla Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu w Iłowie Osadzie – 12.000,00 zł. Przeniesiono wydatki majątkowe na wydatki 

bieżące (ogrodzenie świetlicy). W dziale 926 Kultura fizyczna  - przeniesiono wydatki 

majątkowe na wydatki bieżące (wykonanie boiska do piłki siatkowej oraz zakup  

i montaż siłowni zewnętrznej). 

Następnie Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? 

Głos zabrał radny Pan Tadeusz Szambora, który poprosił o  powtórzenie wypowiedzi dotyczącej 

azbestu? 

Głos zabrał Wójt Pan Sebastian Cichocki, który powiedział, że wystąpiliśmy do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie  

o dofinansowanie utylizacji azbestu dla mieszkańców z terenu naszej gminy było to  ok. 24 ton, 

jednak Fundusz dofinansował tylko te gminy, gdzie było powyżej 50 ton, naszej gminie niestety 

odmówiono. Niektóre gminy praktykują to w ten sposób, że pobierają środki od mieszkańców 

jako wkład własny, natomiast od wielu lat w naszej gminie była ukształtowana  taka praktyka, że 

to gmina samodzielnie wraz z Funduszem pokrywała koszty  utylizacji azbestu i nie 

chcielibyśmy od tego odchodzić.  Mogę obiecać, że w przyszłym roku też wystąpimy z 

wnioskiem do Funduszu, uwzględnimy te wnioski, które teraz zostały złożone plus te, które 

mieszkańcy będą jeszcze zgłaszali z początkiem roku. Mam nadzieję, że to przekroczy 

wymagane  50 ton i wtedy będzie okazja, żeby te dofinansowanie pozyskać. Z naszej strony 

zrobiliśmy wszystko, żeby te pieniądze pozyskać, niestety na pewne rzeczy nie mamy wpływu, 

taka była decyzja Funduszu. 

Następnie głos zabrał radny Pan Tadeusz Szambora, który powiedział, że osoby które się 

zgłaszają  odchodzą z kwitkiem i będą mogły się zgłosić w jakimś magicznym terminie, który 

nie za bardzo można ustalić, mieszkańcy  wystawiają te palety przed bramy na ulicę i ten azbest 

tam zalega. Mieszkańcy alarmują, że zgłaszają się do gminy i zostają odsyłani. Proszę o 

zastosowanie przejrzystych kryteriów w tej sprawie. 



Wójt Sebastian Cichocki odpowiedział, jeśli chodzi o nabory wniosków zawsze zamieszczany 

ogłoszenie na BIP, wysyłamy do sołtysów, w interesie mieszkańca jest, żeby interesować się 

daną sprawą, nie jesteśmy w stanie znać potrzeby każdego mieszkańca, po to mamy biuletyny, 

żeby to wszystko na bieżąco mieszkańcy przeglądali. Nie mamy wpływu na to, kto kiedy  

planuje remont dachu. Nabory wniosków są w pierwszym kwartale, w lutym zgodnie z moim 

zarządzeniem został ogłoszony nabór wniosków, było to podane do publicznej wiadomości, kto 

był zainteresowany to taki wniosek złożył. Co mogę powiedzieć także ubolewam nad tym, że co 

roku otrzymywaliśmy środki, a w tym roku decyzja Funduszu  była negatywna.  

Następnie głos zabrał radny Tadeusz Szambora, który zwrócił się do Pan Wójta z pytaniem. Co 

stoi na przeszkodzie, żeby gmina posiadała wiedzę na temat tego jakimi zasobami tego azbestu 

dysponują mieszkańcy, żeby pracownik urzędu sporządził listę osób, które taki azbest posiadają  

i w jakiej ilości?  

Wójt odpowiedział, że nasze terminy były ściśle związane z terminami naborów Funduszu, po to 

gmina musiała wcześniej zbierać  informacje od mieszkańców, żeby posiadać wiedzę ile jest 

tego azbestu i żeby móc złożyć wniosek do Funduszu i tak zgodnie z terminami zadziałaliśmy, 

decyzja Funduszu jest negatywna i na to wpływu nie mamy. Jeżeli pyta się Pan   mnie o ilość 

azbestu na terenie gminy, to my taką wiedzę posiadamy, ponieważ był przygotowywany 

program usuwania azbestu cała gmina jest zainwentaryzowana, jeśli chodzi o odpady jakie 

znajdują się na terenie gminy. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są zapytania? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały? ,, Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 11 – tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, ,,wstrzymało się” – 3 radnych. 

Uchwała została podjęta 11 głosami ,,Za” i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono 

Nr XLVI/280/18. 

Ad. pkt. 9.  

Głos zabrała Pani Joanna Bartkowska pełnomocnik ds. realizacji programu profilaktyki  

 i  rozwiązywania problemów alkoholowych, która odczytała sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2017 rok w 

Gminie Iłowo – Osada. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 10.  

Głos zabrała Pani Joanna Bartkowska pełnomocnik ds. realizacji programu profilaktyki  

i  rozwiązywania problemów alkoholowych, która odczytała sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2017 w Gminie Iłowo – Osada. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



Ad. pkt. 11. 

Głos zabrał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie - Osadzie Pan Piotr 

Wilgowicz, który przedstawił sprawozdanie za 2017 rok z realizacji zadań wynikających  

z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 12.  

Głos zabrał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie - Osadzie Pan Piotr 

Wilgowicz, który przedstawił informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Iłowie – Osadzie za 2017 roku i Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za 2017 r. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 13. 

Głos zabrał radny Pan Włodzimierz Brzeziński, który zwróci się z zapytaniem, czy poczyniono 

jakieś kroki odnośnie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego oraz dlaczego nie zostało 

nic zrobione w kierunku usunięcia ubytków na ul. Dolnej, o co wnioskowałem na poprzedniej 

sesji? 

Głos zabrał Pan Wójt Sebastian Cichocki, który odpowiedział, jeśli chodzi po pkt. pierwszy 

odbyło się spotkanie z firmą doradczą, która zajmuje się m.in. przygotowaniem planów 

zagospodarowania przestrzennego, przygotowujemy z  pracownikami uchwały intencyjne Rady 

Gminy związane z przystąpieniem do zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, ciężko wskazywać termin, staramy się przygotować te zmiany w terminie 

możliwie najkrótszym, żebyście Państwo Radni mogli te uchwały podjąć, a my żebyśmy mogli 

podjąć zobowiązania umowne z firmą, która przygotowywałaby zmiany. Chcemy zabezpieczyć 

przede wszystkim duże miejscowości, gdzie jest zabudowa mieszkaniowa, żeby tam były 

różnego rodzaju ograniczenia związane z powstawaniem ferm drobiarskich, czy chlewni. W 

kontekście drugiego pytania chciałbym powiedzieć, że w tym roku podjęliśmy działania 

remontowe, jeśli chodzi o remonty cząstkowe dróg, po sesji porozmawiam z Panią Skarbnik, 

zapytam czy są jakieś środki, żeby ewentualnie usunąć te ubytki na ulicy Dolnej. Postaramy się 

coś z tym problemem zrobić. 

Radny Pan Włodzimierz Brzeziński, czy podpisaliśmy umowę z jakąś firmą, która by się zajęła 

wykaszaniem rowów na ulicach na terenie gminy? 

Wójt odpowiedział, że były robione zapytania cenowe, jeśli chodzi o koszenie rowów  

na naszych terenach, koszty jakie firmy zgłaszały były trzykrotnie większe niż w zeszłym roku, 

dlatego też postanowiłem  unieważnić te postępowania i ogłosić nowe, przy tych kolejnych ceny 

były o wiele niższe, ale i tak brakowało środków, Pani Skarbnik musiała dodatkowo angażować 

kolejne środki, myślę, że po sesji będziemy mogli już podpisać umowę z wykonawcą na 

koszenie pasów drogowych. 



Następnie głos zabrała radna Pani Wanda Kremska, która zwróciła się z prośbą  

o wygospodarowanie środków w budżecie gminy na zakup kosiarki na stadion. Stara kosiarka 

jest zepsuta, a tam są  4 hektary do skoszenia.  Przybliżony koszt takiej kosiarki  z tego co się 

orientowałam  to ok. 15000 złotych.  

Następnie głos zabrała Przewodnicząca, która poinformowała, że do Wójta Gminy wpłynęło 

oświadczenie Rady Miejskiej w Giżycku z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie zapisów ustawy 

Prawo Wodne oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

wysokości jednostkowych stawek opłaty rocznej za użytkowanie gruntów pokrytych wodami. 

Przewodnicząca poinformowała także, że dnia 8 maja 2018 roku wpłynęło pismo 

z Ministerstwa Zdrowia, informujące, że w dniu 7 maja 2018 roku Minister Zdrowia 

zaakceptował projekt Aktualizacji nr XVI ,,Planu Działania Systemu Państwowe Ratownictwo 

Medyczne dla województwa warmińsko -  mazurskiego”. Aktualizacja wprowadza zmiany w 

zakresie liczby ZRM w rejonie operacyjnym 28/21  w postaci uruchomienia z dniem 1 czerwca 

2018 roku nowego podstawowego zespołu ratownictwa medycznego z miejscem wyczekiwania 

w Działdowie. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? 

Głos zabrał radny Pan Włodzimierz Brzeziński, który zwrócił się do Wójta z zapytaniem, czy 

coś będzie robione w kierunku odprowadzania wody z ulicy Janowskiej i stawu na Iłowie – Wsi, 

ludzie zwracają się do mnie z zapytaniami w tej sprawie? 

Pan Wójt odpowiedział, że ulica Janowska nie stanowi drogi gminnej tylko powiatową, zarządcą 

drogi jest Powiatowy Zarząd Dróg i to właśnie zarządca  odpowiada za odprowadzanie wód. 

Mogę Pana poinformować, że wzdłuż ulicy Okrężnej oczyścimy i odmulimy rów i od ulicy 

Wiejskiej to samo ma wykonać Powiatowy Zarząd Dróg, żeby ta woda z ulicy Wiejskiej 

odpływała do tego rowu, który też jest na dzień dzisiejszy zamulony i zanieczyszczony, a więc 

niedrożny. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania? Zapytań nie było. 

Na tym porządek został wyczerpany. 

Przewodnicząca zamknęła obrady XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada.  

/godz. 17:10/  

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

Gralińska I.         Teresa Świątkowska   


